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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till utrikesminister Margot Wallström (S)

2018/19:256 Hantering av sekretessbelagd information

En lokalanställd vid svenska ambassaden i Teheran lämnade enligt uppgifter ut 
sekretessbelagda uppgifter om ett asylsökande par i Sverige trots att paret fått 
försäkran av Migrationsverket att asylansökan var sekretessbelagd. Precis som 
Migrationsverket sagt skulle också samtliga involverade i fallet, inklusive 
tolken, ha tystnadsplikt. Trots denna försäkran och trots det regelverk som finns 
i dag kunde en ambassadanställd i Teheran se ansökan samt sprida den vidare. 
Med andra ord var det bara ett telefonsamtal som krävdes för att känslig 
information skulle spridas om personer som mycket väl kunde befinna sig i en 
mycket utsatt situation.

Efter att Utrikesdepartementet (UD) tillsatt en utredning visade det sig att den 
anställde inte ens känt till att uppgifterna var sekretessbelagda och inte helt 
oväntat också tog för givet att de uppgifter som visats också var offentliga 
uppgifter. 

Hur omfattande detta har varit lär vi aldrig få veta, men sedan tidigare är det 
känt att det finns omfattande brister på de svenska ambassaderna, då vi bland 
annat sett flera fall av korruption. Av den anledningen sker också en utredning 
efter att detta KU-anmälts. Efter att det senaste fallet uppmärksammats har UD 
tillsammans med Migrationsverket påbörjat en översyn av vilken information 
som ska finnas tillgänglig. 

Med anledning av detta vill jag fråga utrikesminister Margot Wallström:

 

Vilka generella åtgärder har vidtagits för att täppa till det sekretesshål vi sett 
samt säkerställa att ambassadpersonal får en bättre kännedom om regelverket 
kring sekretess? 

………………………………………

Markus Wiechel (SD)

Från Riksdagsförvaltningen
2019-02-18
Besvaras senast
2019-02-27 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Johan Welander


